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Kaupunginvaltuusto 15.11.2021 § 147 

  

Puheenjohtaja Paula Werning esitteli Kokoomuksen valtuustoryhmän 
jäsenten Katriina Vesalan, Maria Lammin, Nita Aholan, Jari Larikan, 
Anne Hasun, Christa Carpelanin, Jukka Silénin, Jouko Leppäsen, Tapio 
Karvosen, Jyrki Hyttisen ja Milla Raunion jättämän seuraavan 
valtuustoaloitteen: 

”Taustaa 

Kymenlaakson kauppakamari on tehnyt vuosittain tutkimuksia 
jäsenyrityksiin ja tutkimuksissa tulee jatkuvasti esiin varsinkin tekniikan 
alojen osaajien tarve. Tuorein tutkimus on valtuustoaloitteen liitteenä. 
Keskusteluissa paikallisten yrittäjien kanssa ongelma korostuu 
Kouvolassa, koska insinööriopinnot ovat keskitetty Kotkan ja Mikkelin 
kampuksille paikka kunnallamme toimivassa ammattikorkeakoulussa. 
Nuoret muuttavat opiskelupaikkakunnille ja eivät hae Kouvolassa olevia 
työpaikkoja. 

Kouvolassa on aikaisemmin aloitettu muutamia yksittäisiä kokeiluita 
insinööriopinnoissa tai täydennyskoulutuksessa. Syksyllä 2021 alkoi 
ensimmäinen kokonainen koulutusohjelma, jossa suunnitelmia on myös 
jatkuvaan toteutukseen eli Robotiikka- ja tekoäly -insinööriopinnot 
käynnistyvät vuorovuosin Kouvolassa ja Kotkassa. Tämä 
koulutusohjelma yksinään ei kata työvoimantarvetta 
perusteollisuudessa ja suunnittelutoiminnoissa, vaan on vain yksi 
vetovoimatekijä ja uuden osaamisen kärki. 

Koronan tuomat muutokset opetuksessa ovat lisänneet verkko-opetusta 
ja sitoutuminen luokkatiloihin ei ole niin kiinteää. Uudet kampukset 
myös rakennetaan pienempään opetusmäärään ja kokoon 
suunnitelmien mukaan esim. Kotkan kampuksella. Teoriaopetus ja 
kohteissa tapahtuva opetus eivät ole kampussidonnaisia 
tulevaisuudessa ja näiden osuus on huomattavan suuri nykyisessä 
koulutuksessa. 

Laboratoriotyöskentely voidaan keskittää yksittäisinä päivinä sinne 
kampukselle, missä tilat sijaitsevat, vaikka koulutuksen kotikampus olisi 
muualla. 

Aloite 



Kokoomuksen valtuustoryhmä edellyttää, että valtuustolle esitetään 
miten Kouvolan kaupunki käyttää omistajaohjaustaan Kaakkois-
Suomen ammattikorkeakoulun insinööriopintojen aloituspaikoista 
Kouvolan kampuksella. Alueen yrityksien tarpeita tulee huomioida ja 
reagoida näin kaupungin osavuosikatsauksessa esiintuotuun työvoiman 
kohtaanto-ongelmaan ja tietyn ikäluokan katoon paikkakunnalta. 
Kaupungin tulee vaatia, että ammattikorkeakoulun perustehtävä opetus, 
TKI ja aluekehitys toteutuu myös Kouvolassa.” 

Kaupunginvaltuuston päätös: 

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. 

___________  

 

Kaupunginhallitus 29.08.2022 § 235 

  

Valmistelija: apulaiskaupunginjohtaja Tuukka Forsell, puh. 020 615 
9333, tuukka.forsell(at)kouvola.fi 

Kouvolan kaupungilla on kaupunginhallituksen elinvoimajaoston 
nimeämä edustaja Kaakkois-Suomen ammattikorkeakoulu XAMK:n 
hallituksessa. Tällä hetkellä Kouvolan hallitusjäsen on Marjo Lakka. 
Tämän lisäksi kaupunginjohtajalla on aikaisemmin ollut oikeus osallistua 
XAMK:n hallituksen kokouksiin.  

Yhtiössä pidetään osakaskokouksia, joissa kaupungit tuovat esille 
tarpeitaan esille opetuksen ja tutkimuksen kohteista XAMK:n eri 
paikkakunnilla. Kaupungin johtavat virkamiehet tekevät muutoinkin 
aktiivista yhteistyötä XAMK:n johdon kanssa liittyen Kouvolan 
koulutuksellisiin ja tutkimuksellisiin tarpeisiin. Kaupungin johto on eri 
yhteyksissä tuonut aktiivisesti esille, että Kouvolaan tarvitaan lisää 
erityisesti insinöörialan aloituspaikkoja. 

TKI -toimintaa toteutetaan Kouvolassa pitkälti XAMK – vetoisissa 
tutkimushankkeissa, joihin kaupunki osallistuu mahdollisuuksien 
mukaan. Kaupungilla on TKI -toiminnan osalta kaupunginhallituksen 
hyväksymä yhteistyösopimus, missä määritellään XAMK yhteistyön 
tavoitteet ja painopistealueet. 

Näissä TKI -hankkeissa on yleensä vahvasti mukana myös 
Lappeenrannan-Lahden teknillinen yliopisto LUT. Tavoitteena on lisätä 
kaupungin osallisuutta TKI –hankkeisiin ylipäänsä.  

Kouvolan kaupungilla on edustus Kymenlaakson ennakointinyrkissä ja  
-ryhmässä. Ennakointinyrkissä toimii kehittämispäällikkö Liisa Kolari ja 
Kinnosta yrityspalvelupäällikkö Leena Gardemeister. Ennakointiryhmä 
on ns. ohjausryhmä ja siellä kaupunkia edustaa sivistysjohtaja Veikko 



Niemi. Molemmissa on vahva edustus kaikista Kymenlaakson 
oppilaitoksista, ELY-keskuksesta, TE-palveluista, Kymenlaakson 
kauppakamarista ja elinkeinoyhtiöistä, Kinnosta ja Cursorista. 
Ennakointinyrkin työtä koordinoi Kymenlaakson liitto ja 
ennakointiryhmän ELY-keskus. Ennakointityössä keskeistä on 
osaamistarpeiden ennakointi, mitä toteutetaan kaksi kertaa vuodessa 
tehtävillä toimialakartoituksilla. Avoinna olevien työpaikkojen ja 
työvoiman välinen kohtaanto-ongelma on tiedostettu ja siihen etsitään 
ratkaisuja monialaisesti eri toimijoiden kesken. Ennakointitoimijoilla oli 
vahva panos Robotiikka ja tekoäly -insinööri-koulutuksen 
käynnistämiseksi vuorovuosin Kouvolassa ja Kotkassa. Nyt XAMK:ssa 
on tehty päätös, että koulutusta ko. ohjelman osalta aloitetaan jatkossa 
vain Kouvolassa. 

Kouvolan kaupunki on parhaillaan valmistelemassa uutta 
insinööritekniikan koulutusohjelmaa yhdessä XAMK:n kanssa ja 
sitoutuu osaltaan sen rahoitukseen vuosien 2022-2025 aikana. Ohjelma 
painottuu elintarviketeollisuuden työvoimatarpeiden täyttämiseen. 

Kaupungin johto tiedostaa insinöörikoulutuksen tarpeen Kouvolassa ja 
pyrkii aktiivisesti vaikuttamaan edellä mainituin keinoin koulutuksen 
lisäämiseksi tarvetta vastaavalle tasolle. 

Molemmat yllämainitut koulutukset ovat kevään 2023 yhteishaussa ja 
opinnot alkavat syksyllä 2023. Insinööri (AMK), Robotiikka ja tekoäly. 
Päivätoteutus, aloituspaikat 30. Avoimen AMK:n polkuopintojen kautta 
on varattu lisäksi 10 opiskelupaikkaa.  

Insinööri (AMK), Kehittyvä elintarviketekniikka. Päivätoteutus, 
aloituspaikat 30. (Avoimen AMK:n polkuopiskelijoiden paikkoja ei vielä 
ole varattu, koska koulutus on uusi). 

Lisätietoja: apulaiskaupunginjohtaja Tuukka Forsell, puh. 020 615 9333, 
tuukka.forsell(at)kouvola.fi, kehittämispäällikkö Liisa Kolari, puh. 020 
615 8026, liisa.kolari@kouvola.fi 

Kaupunginjohtajan ehdotus: 

Kaupunginhallitus päättää antaa valtuustoaloitteeseen yllä olevan 
vastauksen. 

Kaupunginhallituksen ehdotus kaupunginvaltuustolle: 

Kaupunginvaltuusto päättää merkitä valtuustoaloitteeseen saadun 
vastauksen tiedoksi ja toteaa lisäksi, ettei aloite anna aihetta muihin 
kuin vastauksessa mainittuihin toimenpiteisiin ja että valtuustoaloite on 
käsitelty loppuun. 

Kaupunginhallituksen päätös: 

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 

____________ 



 

Kaupunginvaltuusto 19.09.2022 § 98 

      

Kaupunginhallituksen ehdotus: 

Kaupunginvaltuusto päättää merkitä valtuustoaloitteeseen saadun vas-
tauksen tiedoksi ja toteaa lisäksi, ettei aloite anna aihetta muihin kuin 
vastauksessa mainittuihin toimenpiteisiin ja että valtuustoaloite on 
käsitelty loppuun. 

Kaupunginvaltuuston päätös: 

Kaupunginvaltuusto hyväksyi päätösehdotuksen. 

____________  


